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ÁDÁM TAMÁS 

Musicalt írt a csikidam-király 
Interjú Szikora Robival 

Szikora Róbert (Budapest, XV. kerü-
let, 1953. december 16.) EMeRTon-
díjas magyar énekes, az R-GO éne-
kese, frontembere, a csikidám stílus 
magyarországi megteremtője. Apja 
Szikora Jenő táncdalénekes, anyja 
Tarnai Franciska. 1974 elején Sziko-
ra Róbert csatlakozott a négytagú le-
gendás Hungária együtteshez. A 
Hungáriából való kilépése után fel-
hívta régi zenésztársát és barátját, 
Környei Attilát, hogy alapítsanak 
együttest. Attila éppen fel akart 
hagyni a zenéléssel, de inkább barát-
jához csatlakozott. Szikora punkze-
nét szeretett volna játszani, és együt-

tesének a Zoo nevet akarta adni, de már volt egy ilyen nevű együttes. Vé-
gül a Környei javasolta R-GO név mellett döntöttek, melyben az R Robit 
jelent, a go pedig angolul „menjünk”, tehát értelmezése „gyerünk, Robi!”; a 
név egyben homofón a latin ergo (’tehát’) szóval. Így találták meg az együt-
tes nevét, majd hozzá a Rejtő Jenő légiósregényei ihlette, szafariba hajló 
katonai stílust, valamint a zenei alapokat, utóbbit később csikidámnak ne-
vezték el. Az R-GO több évben is az év együttese lett, tagjai a maguk 
hangszerén dobogósok. Szólókarrierje sem elhanyagolandó, ekkor született 
például a Mire gondolsz, katona? című nagy sikerű sláger. 
 
Pesten születtél, merre? 

A papám, a mamám és én is Rákospalotán születtem. A nagyszüleim is 
itt éltek.  

Hogy telt a gyerekkorod? 
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Mozgalmas és szép évekre emlékszem. Amikor épült Újpalota, beba-
rangoltuk a területet, hülyéskedtünk, mint valami extrém sportolók, bi-
cikliztünk a betonfalak között, a pallókon. A körvasút környékén játszot-
tunk, fociztunk. Maga volt a csoda. 

Pontosan merre laktatok? 
Azt a helyet úgy nevezik: Pótlékdűlő. Ez a Tóth István utca, a Pézsma 

utca, a Rákos út és a Körvasútsor környéke. A Szikora-ág pedig a MÁV-
telepen lakott.  

Ez már szinte Újpest. 
Valóban, egész közel van. Először is: minden Újpesten történt, a 

„nagyfaluban”. Ha komolyabban akartunk vásárolni, elmentünk az Ár-
pád útig, bementünk az Állami Áruházba, tudod, ami a filmben szerepel. 
A piac pár száz méterre található, és rengeteg kisbolt üzemelt akkoriban. 
Nagymamámmal minden héten egyszer átmentünk az újpesti nagytemp-
lomba, misére. Persze a haverokkal is gyakran átruccantunk hancúrozni. 

Korán felfedeztek, több együttesen keresztül vezetett az út a Hungáriáig. 
Az elején Kovács Katit kísértük, míg aztán hat és fél év után Sipos Peti 

disszidált, átalakult, irányt váltott az együttes. Dollyka is ekkor csatlako-
zott hozzánk.  

Hatalmas slágerek, szédítő sikerek jöttek, pár év után mégis más irányba mozdultál. 
Egy művésznek nem lehet megmondani, mit csináljon, vagy mit ne te-

gyen. Nehéz sakkban tartani bennünket. Szűcs Juditot felkérték egy nagy-
lemez elkészítésére, ekkor a Marina és a Micsoda buli a slágerlista élén állt, 
ami felhívta rám a figyelmet. Megkerestek, írjam meg a lemezt. Megszüle-
tett a Kihajolni veszélyes című album. 

Hogy fogadták a Hungária tagjai az „eltévelyedést”? 
A szocialista retorika szerint: bomlasztottam a Hungária egységét. 

Létrejött az R-GO, érdekes zenei világ alakult ki. Miként találtál rá?  
Tisztázni kellett, mi a közös bennünk zenésztársaimmal. A válasz: sze-

retjük Rejtő Jenőt, azt a hangulatot. Feltűnt egy idegenlégiós kép, amely 
zenével harcol, ellenség nélkül. Szalmakalap került a fejre, sok jelvény a 
mellre. Ha már öltöny, akkor Brezsnyev elvtárs ötezer kitüntetése. A ze-
ne kicsit eklektikus lett. Megkérdezték, milyen stílusban játszunk, mire 
azt válaszoltuk, semmilyenben.  

De bizony, csikidamban! 
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Az egyik koncerten énekeltem a Megy a lány című számot, és a hosszú 
gitárszóló alatti részt annyira unalmasnak éreztem, hogy fel kellett olda-
nom valahogy. Hirtelen a mikrofonba üvöltöttem azt a szót, amelyet Paul 
McCartney mormolt valamikor az egyik lemezén. Hasonló hangzott el 
fonetikusan: „csekidau”. Szándékosan nem néztem utána, hogy kell írni 
helyesen, és mit jelent ez. Mindenesetre én csikidamnak kiáltottam, tizen-
nyolc éves koromban.  

És a Gidák? 
A színház csak hozzátesz a produkcióhoz. 

Siker, népszerűség. Mi kellett ahhoz, hogy minden összejöjjön? 
Visszafelé nézve baromi egyszerűnek tűnik minden. Valójában sok ap-

ró részletből, megfoghatatlan pillanatokból áll össze az egész. 

Régebben említetted, hogy film készül az életedről, az életedből. Hogy áll ez jelenleg? 
Lett ebből valami? 

Nem valósult még meg a rólam szóló életrajzi film (de a jövőbeni ter-
veim között szerepel). Az eredeti producer önhibáján kívül nem tudta el-
készíteni a filmet, mert bár több forgatókönyvet is kaptam, nem tetszet-
tek, nekem más elképzelésem volt a személyem és az R-GO életútjának a 
bemutatása kapcsán. 

A Gidák gyakran cserélődnek. Nem okoz gondot a gyakori csere? 
Én ezt nem nevezném gondnak. Nem egyszerű feladat megtalálni, kivá-

lasztani az utánpótlást. Ez az élet rendje, a Gidák már többször cserélődtek 
a zenekar 33 éves fennállása óta. Általában náluk is, mint minden nőnél, el-
jön az az időszak, amikor családot alapítanak, vagy gyermekvállaláson gon-
dolkodnak, ami mellett már nem tudják ezt tovább csinálni. Egy új Gidá-
nak sok követelménynek kell megfelelnie, a tánctudás mellett jó, ha tud 
énekelni, de ugyanolyan fontos a kisugárzása és a személyisége is. 

Felléptek Dorogtól Hódmezővásárhelyig, Nyírtelektől Várpalotáig, eszméletlen tem-
pót diktálsz, hogy bírod? 

Köszönöm, nagyon jól. Minden nap járok templomba, a hitem erőt ad. 
De genetika kérdése is, ezen felül rendszeresen teniszezem, és mellette 
futok is Macival, a kutyámmal. 

Az Ünnep című lemezed 2013-ban jelent meg. Milyen volt a fogadtatása? Aztán 
jött a többi is. 

Nagyon sikeres. Aranylemez lett, a Na, ne makacskodj című dalunk vi-
deoklipjét rendszeresen játsszák, több dalunkat napi szinten hallhatják a 
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rádiókban, ami egyébként már nem olyan természetes, nem túl 
könnyű egy új dallal bekerülni a kereskedelmi rádiókhoz, főleg a mi kor-
osztályunknak. 

Tervek, új lemez? 
Terveim mindig vannak, és dolgozom is rajtuk. Turnézunk folyamato-

san itthon, télen pedig külföldön folytatjuk, ám tavasszal és nyáron sem 
maradtunk, maradunk munka nélkül. Kaptunk meghívást Amerikába, 
Ausztráliába, és Londonba is, a felkéréseknek részben eleget is tettünk. 
Megjelent közben az új lemezem, a CD-n az új dalok mellett egy igazi kü-
lönlegesség is lesz: egy karácsonyi dal, amelyet az X-Faktor eddigi évadai-
nak a versenyzőivel és mentoraival éneklem.  

Elkészült egy musical.  
Az 1970-es évek közepén született meg a Szent Erzsébet életéről szóló 

zene megírásának gondolata, amikor Türingiában, Wartburg várában és 
környékén jártam. De csak a 2000-es években kezdtem el dolgozni a ze-
nén. Célom volt, hogy a musical zenéje a mai kor zenéjéhez hasonlítson, 
a stílusok közötti átjárások jelenjenek meg a zeneműben. 

 

 


